
Protokół z posiedzenia Komitetu  Statystyki i Ekonometrii Polskiej Akademii Nauk 

z dnia 22 maja 2025 roku 

 

Posiedzenie Komitetu Statystyki i Ekonometrii  Polskiej Akademii Nauk odbyło się w dniu 22 

maja 2025 roku w formie online poprzez aplikację MS Teams. 

W posiedzeniu uczestniczyło 24 członków Komitetu (w tym 22 uprawnionych do głosowania). 

Porządek posiedzenia był następujący: 

Część otwarta 

Wyniki swoich badań przedstawił prof. dr hab.  Marcin Salamaga z Uniwersytetu 

Ekonomicznego w Krakowie nt. na temat  "Modelowanie zależności pomiędzy innowacyjnością 

a handlem zagranicznym w Polsce"  

Cześć zamknięta 

1. Informacja nt. statusu czasopisma "Przegląd Statystyczny" 

2. Dyskusja i głosowanie nt. regulaminu obejmowania przez KSiE PAN patronatem 

wydarzeń naukowych 

3. Dyskusja i głosowanie nt. regulaminu konkursu KSiE PAN na najlepszą pracę 

magisterską 

4. Dyskusja nt. proponowanych regulaminów konkursów KSiE PAN na wyróżniające się 

osiągnięcie naukowe i wyróżniającą się rozprawę doktorską 

5. Ustalenie terminu kolejnego posiedzenia 

6. Sprawy różne i wniesione 

 

Posiedzenie Komitetu Statystyki i Ekonometrii otworzył Przewodniczący prof. dr hab. 

Bogumił Kamiński, który na wstępie powitał członków Komitetu o raz przedstawił porządek 

posiedzenia. 

 

Cześć otwarta  

Następnie Przewodniczący zaprosił prof. dr hab.  Marcina Salamagę z Uniwersytetu 

Ekonomicznego w Krakowie do przedstawienia wyników swoich badań na temat  

"Modelowanie zależności pomiędzy innowacyjnością a handlem zagranicznym w Polsce"  

Po wygłoszeniu referatu prof. dr hab. Marcin Salamaga odpowiedział na pytania zadawane 

przez członków komitetu. 

Następnie Przewodniczący podziękował prof. dr. hab. Marcinowi Salamadze za 

wygłoszenie referatu i rozpoczęła się część zamknięta posiedzenia.  

Część zamknięta 

Na wstępie części zamkniętej Przewodniczący poinformował, że w związku z wejściem 

w życie nowego regulaminu dla podmiotów ubiegających się o patronat PAN, Komitet nie 



będzie ustanawiał swojego wewnętrznego regulaminu. Następnie Przewodniczący pokrótce 

przedstawił procedurę wynikającą z tego regulaminu. Poinformował, ze jest jedna procedura, 

która dotyczy wszelkiego typu wniosków o objęcie przedsięwzięcia lub wydarzenia patronatem 

honorowym.  Wszystkie informacje na ten temat zostały zamieszczone na stronie PAN. Na 

stronie Komitetu również został zamieszczony link do zarządzenia oraz formularza który 

należy złożyć w przypadku ubiegania się o patronat. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu 

posiedzenia t.j. regulaminu konkursu KSiE PAN na najlepsze prace dyplomowe. Na wstępie 

Przewodniczący podziękował Komisji ds. nauki a w szczególności profesorowi Tadeuszowi 

Kuflowi za włożoną pracę w przygotowanie regulaminu. Przewodniczący zaznaczył, że w 

ostatnim czasie było sporo dyskusji pomiędzy Komisją a PAN-em, regulamin podlegał pewnym 

modyfikacją,  aby zapewnić  zgodność Regulaminu Komitetu ze standardami PAN. Następnie 

Przewodniczący poprosił pro. Tadeusza Kufla o przedstawienie Regulaminu. Profesor 

zaprezentował treść Regulaminu i poinformował jakie zostały naniesione zmiany. Następnie 

głos zabrał profesor Marek Walesiak, który zwrócił uwagę aby zmiany dotyczące nazwy  

zostały również naniesione do formularza zgłoszeniowego. W następnej kolejności głos zabrał 

Pan Profesor Szapiro, który odniósł się do zapisu dotyczącego składu komisji i głosowań przez 

osoby przez które zgłaszają swoich magistrantów. Przewodniczący poinformował, że co do 

zasady mają w składzie być osoby z Komitetu jednak nie będzie w tej kwestii ograniczeń i 

prace komisji będą mogły wesprzeć osoby z zewnątrz. Skład komisji zostanie przedstawiony i 

przegłosowany na kolejnym posiedzeniu Komitetu. Kolejnym pytaniem Pana profesora 

Szapiro było: czy wyniki pracy komisji konkursowej jest wynikiem ostatecznym czy komisja 

przekazuje rekomendację i ostateczne głosowanie jest przez Komitet? Następnie głos zabrał 

Pan profesor Tadeusz Trzaskalik, który w swojej wypowiedzi poinformował, że w jego 

rozumieniu metody badań operacyjnych w zaproponowanym tytule się nie mieszczą w tej 

nazwie co powoduje wyłączenie w tym momencie środowiska badań operacyjnych z udziału 

w tym konkursie. Profesor Tadeusz Kufel poinformował, że nazwa konkursu jest między innymi 

promowaniem Komitetu Statystyki i Ekonometrii. Przewodniczący podkreślił, że były już 

dyskusje na ten temat badania operacyjne są dopuszczalne. Natomiast nazwa konkursu  jest 

związana z nazwą Komitetu. Następnie Profesor Tadeusz Kufel odniósł się jeszcze do składu 

komisji gdzie zaznaczył, że komisja konkursowa to komisja ds. dydaktyki Komitetu statystyki i 

ekonometrii oraz zapraszani będą dodatkowo recenzenci bez prawa głosu. Ostateczne 

rozstrzygniecie konkursu jest przez komisje. Profesor Tomasz Szapiro poprosił o dokonanie 

zmiany stylistycznej w par 3 pkt 4. Następnie głos zabrała Pani Profesor Grażyna Trzpiot, która 

zaproponowała aby tytuł regulaminu był ”Regulamin ogólnopolskiego konkursu Komitetu 

statystyki ekonometrii na najlepszą pracę magisterską” co pozwoli na pominięcie informacji o 

metodach jakie są wykorzystywane i wtedy badania operacyjne o których wspominał prof. 



Trzaskalik też zostaną ujęte w obszarze konkursu. Przewodniczący poprosił o uzupełnienie 

par. 1 pkt 1 o „metody statystyczno- ekonometryczne lub badań operacyjnych” Profesor Marek 

Walesiak zaproponował zmodyfikowanie pkt 2. Pani Profesor Monika Papież zaproponowała 

przeniesienie zapisu z regulaminu na najlepszą pracę doktorską, że członkiem komisji nie 

może być osoba, która pozostaje konflikcie interesów z uczestnikiem konkursu. W 

szczególności była promotorem zgłoszonej pracy magisterskiej, członkiem najbliższej rodziny, 

uczestnika. 

Następnie Przewodniczący zarządził głosowanie jawne w sprawie przyjęcia regulaminu. 

Do komisji skrutacyjnej powołał Profesora Tadeusza Kufla oraz Anetę Dąbrowską. 

W wyniku głosowania na 21 osób uczestniczących w głosowaniu 21 osób było za 

przyjęciem regulaminu, nikt nie był przeciw i nikt nie wstrzymał się od głosu. 

Następnie Przewodniczący przeszedł do kolejnego pkt posiedzenia tj. przedstawienie 

proponowanych regulaminów konkursów KSiE PAN na wyróżniające się osiągnięcie naukowe 

i wyróżniającą się rozprawę doktorską. Do zabrania głosu Przewodniczący zaprosił Panią 

Profesor Monikę Papież. 

Jako pierwszy został przedstawiony przez Panią Profesor Regulamin dotyczący   konkursu 

dla młodych naukowców za wyróżniającą się rozprawę doktorską. W tym regulaminie również 

zostały przyjęte zmiany tak jak już ww. omawianym dotyczące tytułu i zakresu. Pani Profesor 

Monika Papież poprosiła o uwagi dotyczące zaproponowanych dyscyplin w regulaminie.  

Następnie głos zabrał Pan Profesor Tomasz Szapiro, który poruszył sprawę złożonych do 

konkursu prac pisanych we współautorstwie. Zaproponował, żeby był składany wniosek, który 

zawiera opis osiągniecia naukowego. 

W dalszej kolejności został przedstawiony przez Panią Profesor Monikę Papież drugi 

regulamin dotyczący konkursu o nagrodę Komitetu statystyki za wyróżniające się albo istotne 

osiągnięcie naukowe. Zgłoszenia do konkursu mogą mieć charakter indywidualny lub 

zespołowy. W przypadku zespołowych zgłoszeń dominujący wkład w przygotowanie powinni 

mieć autorze afiliowani przy polskich uczelniach, co powinno wynikać z deklarowanego 

wkładu. Nagrody i wyróżnienia mogą zostać przyznane w następujących kategoriach:  za 

wyróżniające się osiągnięcia naukowe w postaci artykułu naukowego opublikowanego w 

prestiżowym czasopiśmie naukowym i równoległa za wyróżniającą się monografię naukową 

opublikowaną przez uznane wydawnictwo krajowe lub zagraniczne. Dwie nagrody zostały 

zaproponowane z uwagi na fakt, że ciężko jest porównywać osiągnięcie naukowe w postaci 

artykułu z osiągnięciem naukowym w postaci monografii. Wyniki konkursu podlegają 

zatwierdzeniu na naszym posiedzeniu plenarnym. Po przedstawieniu zakresu regulaminu 

przewodniczący zaprosił do zadawania pytań. Jako pierwszy głos zabrał Pan Profesor Marek 

Gruszczyński, który zgłosił wątpliwości co do gotowości Komitetu w przyznawaniu 

omówionych nagród. Do wypowiedzi Pana Profesora odniósł się Przewodniczący, który 



stwierdził, że Komitet jest gotowy na ocenianie. Podział nagrody za artykuł i za monografię 

został wprowadzony celowo. Nawiązał do wypowiedzi Profesor Szapiro, że oceniane jest 

osiągnięcie za jakość, a nie w jakim czasopiśmie i za ile punktów zostało  wydane. Następnie 

głos zabrał Pan Profesor Józef Dziechciarz, który poparł stanowisko Przewodniczącego i 

zaproponował aby usunąć zapisy takie jak wybitna praca, czy wyróżniające się czasopismo. 

W związku z brakiem głosów Przewodniczący podziękował za wszystkie głosy zapewnił, że 

wszystkie uwagi zostaną jeszcze raz przedyskutowane i przemyślane. 

Przewodniczący poprosił o zgłaszanie do 15 czerwca br. ewentualnych uwag do 

przedstawionych regulaminów tak aby zaproponowane regulaminy mogły zostać przyjęte na 

kolejnym posiedzeniu Komitetu. 

W dalszej kolejności Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu posiedzenia tj. 

ustalenia kolejnego terminu posiedzenia Komitetu KSiE, które zostało zaplanowane po 

wakacjach w trybie  stacjonarnym w Poznaniu. W związku z nieobecnością na posiedzeniu 

prof. Marcina Anholcera Przewodniczący zaproponował, że termin zostanie ustalony 

bezpośrednio z Panem Profesor Anholcerem i przekazany członkom komitetu. 

W następnej kolejności Przewodniczący przypomniał o konferencjach, które zostały objęte 

przez Komitet patronatem. 

Kolejnym punktem posiedzenia były sprawy różne i wniesione. Głos zabrał Pan profesor 

Józef Dziechciarz, który złożył gratulację na ręce Pani Profesor Moniki Papież z okazji 100 - 

lecia istnienia Uniwersytetu Ekonomicznego w Krakowie oraz poinformował o śmierci Pana 

Profesora Andrzeja Gospodarowicza. 

Następnie głos zabrał Pan dr Dominik Rozkrut, który poinformował, że 10 maja zmarł Pan 

Profesor Janusz Witkowski. 

W związku z powyższymi wypowiedziami Przewodniczący zaproponował aby została 

wprowadzona zasada gdzie przed posiedzeniem komitetu będą zgłaszane tego typu ważne 

informacje. w celu odpowiedniego zaplanowania uhonorowania i upamiętnienia wybitnych 

przedstawicieli naszego środowiska w trakcie posiedzeń. 

Na zakończenie obrad przewodniczący podziękował Członkom Komitetu za udział w 

posiedzeniu i zabranie głosu. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

   
   PRZEWODNICZĄCY 
   Komitetu Statystyki i Ekonometrii 

Polskiej Akademii Nauk   
 

     prof. dr hab. Bogumił Kamiński 

 

 


